
Nissnikun koulun kohdekohtainen sisäilmatyöryhmä 11.3.2021 

Aika 11.3. klo 8.00 

Paikka: Teams 

1. Kokouksen avaaminen 

 

2. Työryhmä 

Osallistujat 

- Maarit Ritakallio, Nissnikun koulun rehtori, puheenjohtaja 

- Kasperi Launis, työsuojelupäällikkö 

- Sonja Kotakallio, työsuojeluvaltuutettu 

- Anne Laurila, puhtauspalvelun esimies 

- Minna Ekfors, kouluterveydenhoitaja 

- Esa Uosukainen, huoltajien edustaja 

- Maria Laiho, Espoon seudun ympäristöterveys, terveysinsinööri 

- Mirja Meriläinen, Espoon seudun ympäristöterveys, terveystarkastaja 

- Tiina Koivisto, Sivistys ja vapaa-aikatoimi, hallintopäällikkö 

- Benny Vilander, kiinteistönhuoltoinsinööri 

- Anna Raitolehto, sisäilma-asiantuntija, sihteeri 

 

3. Ajankohtaiset asiat 

KOULU 

Nissnikun koulu väistötiloista ja nykyisten tilojen mahdollisesta jatkokäytöstä ei ole vielä tehty 

päätöstä. Tämänhetkinen tieto on, että asiasta päätetään huhtikuun aikana.  

Viime kokouksen jälkeen ei ole tullut uusia sisäilmailmoituksia. Ylä- ja alakoululaisten 

poissaolot ovat lisääntyneet. Koronarajoitukset ovat tiukat, eikä kouluun saa tulla oireisena. 

Yläkoululaiset ovat etäopetuksessa 8.3.-28.3.2021 välisen ajan. 

Kouluterveydenhuollossa korona-asiat ovat päällimmäisinä mutta sisäilmaoireiluista kuitenkin 

keskustellaan. Muutama väistötilassa opiskeleva oppilas ei voi sisäilmaoireiden takia käydä 

päärakennuksessa ruokailemassa ja terveydenhuolto kantaa erityistä huolta näistä lapsista. 

TILAHALLINTO 

Kiinteistöön tehdään jatkuvatoimista olosuhdeseurantaa Freesi palvelulla. Etäseurannan 

perusteella olosuhteet ovat pysyneet hyvinä. Hiilidioksidipitoisuudet ovat pysyneet 

kohtuullisina. Etäseurannan mittausdatasta on mahdollista toimittaa kuvaajia jakeluun. 

Olosuhdeseurannassa myös näkyy, että tilojen käyttö on koronan takia vähentynyt. 

Olosuhdeseurannassa on 3. kerroksessa havaittu yksi tila, jonka ilmanvaihdon Tilapalvelut 

tarkastavat.  

Todettiin, että ESY raportin korjaamiselle on pyydetty lisäaikaa 31.3.2021 asti ja toimenpiteet 

korjataan mahdollisimman nopeasti. 

 

KIINTEISTÖHUOLTO 



Kiinteistöjen uusi huoltomies on Jarkko Siivonen.  

TYÖSUOJELU 

Sisäilmasta ei ole tehty työsuojeluun ilmoituksia.  

HUOLTAJAT 

Huoltajien edustaja Esa Uosukainen kysyi mikä on kiinteistön vuoden 2021 

korjaussuunnitelma, aikataulu ja budjetti. Huoltajien edustaja esitti, että koululle tehtäisiin 

laajempia ilmanvaihdon korjauksia. Huoltajien edustaja esitti, että kunnan työsuojelupäällikkö 

ottaisi vetovastuun koulukiinteistön jatkotoimenpiteiden ohjaamisesta. 

Benny Vilander kertoi ilmanvaihtojärjestelmän kuntotutkimuksen jälkeen tehdyistä 

korjauksista. Kaikkien ilmanvaihtokoneiden suodatusjärjestelmät on uusittu ja suodatus on 

kunnossa. 2. ja 3. kerrosta palvelevaan ilmanvaihtokoneeseen on tehty laajempi korjaus: 

rakennettiin uusi suodatinrunko, jossa on 2 suodatinta peräkkäin sekä uusittiin 

puhallinmoottorit. Näillä toimenpiteillä on saatu 2. ja 3. kerrokseen riittävät ilmamäärät sekä 

jatkettu koneiden teknistä käyttöikää. Kunnostustöiden jälkeen ilmanvaihtokoneet riittävät 

palvelemaan koulun tarpeita uuden koulukeskuksen valmistumiseen saakka. 

Sisäilmakorjauksen yhteydessä vuonna 2018 on tehty myös kattava ilmanvaihdon nuohous, 

puhdistus ja säätö.  

Kasperi Launis kertoi työsuojelun roolista ja vastuun jakautumisesta. Työsuojeluvaltuutetulla 

oikeus keskeyttää vaarallinen työ. Lain mukaan esimies on vastuussa työntekijöidensä 

terveydestä. Tässä tapauksessa linjaorganisaatio ja rehtori kantavat vastuun, mikä vastaa 

tämänhetkistäkin tilannetta ja toimintaa.  

ESPOON YMPÄRISTÖTERVEYS 

Tilojen jatkokäytöstä on odotettu päätöstä ja Ympäristöterveyden raportin edellyttämien 

toimenpiteiden määräaikaa jatkettiin tästä syystä 31.3.2021 asti. 

Meriläinen pyysi toimittamaan ilmamäärien mittauspöytäkirjat. Tilahallinto toimittaa vanhat 

pöytäkirjat ja tarvittaessa voidaan teettää tarkentavia mittauksia.  

Maria Laiho tiedusteli ovat 3. kerroksen ongelmallisiksi koetut luokat edelleen käytössä. 

Ongelma ratkeaisi, jos tilat voitaisiin ottaa pois käytöstä. Maarit Ritakallio kertoi, että tilat ovat 

edelleen käytössä, niitä ei ole voitu ottaa pois käytöstä. 

4. Muut asiat 

Kokouksen lopuksi pyydettiin parempaa tiedotusta Nissnikun koulun hankkeesta.  

5. Seuraava kokous 

Seuraava kokous pidetään 15.4.2021 klo 8.00. 

Rehtori päätti kokouksen klo 9.06 

 


